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Onze wijnstokken werden ernstig verzwakt door de in juni 
2021 opgelopen hagelschade. De wintersnoei was hierdoor 
heel ingewikkeld en bestond voornamelijk uit het selecteren 
van het minst aangetaste hout.  
Het ontwaken van de vegetatie in het voorjaar toonde vooral 
krachtige wijnstokken en de vele overtollige jonge scheuten 
gaven ons veel werk ! 
Het werk werd nog bemoeilijkt door het feit dat het aantal 
bloemen (de toekomstige druiven) door het slechte weer van 
vorig jaar was gehalveerd. 

Door het warme en extreem 
droge weer  bleef de wijngaard 
gelukkig van ziektes gespaard, 
waardoor we het gebruik van 
zwavelbehandelingen en droge 
plantenafkooksels tot een strikt 
minimum konden beperken. 
Koper is er dit jaar zelfs 

helemaal niet gebruikt! 
Biodynamische besproeiingen vulden het geheel aan en we 
beperkten de ontbladering om onze druiven te beschermen 
tegen de brandende zon. 
 

Door de vroege rijping begon de 
druivenoogst al op 8 augustus 
2022... een triest nieuw record! 
Desondanks zijn we erin geslaagd 
voldoende frisheid in onze witte 
wijnen en rosés te behouden. 
De rode bewaarwijnen zoals de Cuvée Ferdinand, de Cuvée 
d'Alphonse en de Cuvée des Helviens, zijn van een 
uitzonderlijke kwaliteit ! Rijk, rond, gulzig en mineraal… U 
moet nog wel even wachten voordat ze bij op tafel kunnen 
staan ! 

Gerecycleerd Karton 
 

Onze wijndozen worden in de Ardèche gemaakt van 100% 
gerecycleerd karton. 
Mits  zorgvuldig geopend, schoon en onbeschadigd, kunt u ze 
samen met het pulpinterieur weer bij ons inleveren waarna 
wij ze opnieuw gebruiken ! 

Boslandbouw 
Bezoeken aan diverse wijndomeinen  

 

Vincent, de zoon van Denis en Valérie, is inmiddels 
afgestudeerd als ecobioloog en heeft een passie voor 
boslandbouw.  
Ook al is hij (nog) niet van plan het stokje over te nemen, hij 
bezocht dit najaar met zijn ouders 7 wijndomeinen, die aan 

boslandbouw doen. Dit was een 
boeiende ervaring die zijn kennis heeft 
verrijkt over de werkzaamheden die de 
afgelopen jaren op de Mas d'Intras zijn 
uitgevoerd, namelijk het planten van 
heggen en bosjes en het onderhouden 
van de omringende vegetatie. 

Kreet van boosheid 
Het HVE-LABEL  

 

In onze vorige nieuwsbrief hadden we het over het hypocriete 
label dat door de agrochemische lobby's met de schuldige 
steun van het ministerie van Landbouw en de Franse 
landbouwfederatie naar voren wordt geschoven: het "HVE"-
label. 
Dit pseudo-label brengt de landbouw, de boeren en de 
consumenten grote schade toe. 
Met een slim bedachte naam "Haute Valeur 
Environnementale" (Hoge Milieu Waarde), en gebaseerd op 
communicatiebedrog en greenwashing, slaagt dit label erin 
Europese subsidies te werven voor boeren die eigenlijk worden 
aangemoedigd met een schoon geweten te blijven vervuilen. 
Het is een schande, dat boeren ervan worden overtuigd dat ze 
het juiste doen, terwijl ze in wezen de chemische dwalingen 
van de jaren ‘70 voortzetten en daarvoor beloond worden met 
de zegen en de subsidies van de besluitnemers.  
Wij verzetten ons tegen dit label dat alles kapot 
maakt wat onze generatie probeert op te bouwen.  

 Het leven op de      . 
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Een deel van het perceel wordt gereserveerd voor het 
aanplanten van een bosje dat de waterafvoer moet gaan 
afremmen, en voor een haag die de bodemerosie moet 
verminderen . Daarvoor gaan we zgn. knotbomen planten, die 
bij uitstek geschikt zijn voor waterretentie en het vasthouden 
van CO2 en voor hun klimaatrol.  
  
 

Een meer ambachtelijke productie 
De kwaliteit van het botanische materiaal blijft een garantie 
voor een geslaagde aanplant. Wij hebben ervoor gekozen te 
werken met kwekers die zich bewust zijn van de 
milieuproblematiek en die de genetische diversiteit willen 
bevorderen. Hoewel momenteel geen biologisch plantgoed kan 
worden verkregen omdat de planten met insecticiden moeten 
worden behandeld, worden de planten toch op niet-intensieve 
wijze beheerd. 
De enten worden op elkaar afgestemd, 
dwz dat de diameter van de entloot en 
van de onderstam identiek moeten zijn 
om het aantal contactpunten te 
maximaliseren. Alle wijnstokken worden 
rigoreus geïnspecteerd voordat ze de 
kwekerij verlaten en worden gecontroleerd op naadsterkte, 
visueel aspect van de wortelstructuur en de dichtheid van het 
hout.  
  
We zullen zelf ook wat gaan experimenteren : eerst de 
onderstam planten om de inplanting te bevorderen, de wortels 
krabben om ze over de hele lengte te laten groeien en niet 
alleen aan de hiel, en vervolgens kan de stam na een jaar geënt 
worden.  
 

Bevordering van de biodiversiteit 
Voor de witte Carignan hebben we gekozen voor aanplant 
volgens het principe van massaselectie. 
In plaats van identieke klonen uit een catalogus te kiezen, zullen 
we een massa individuen planten, elk met zijn eigen identiteit, 
uit een selectie van wijnstokken van verschillende wijngaarden 
en landgoederen en vooral van percelen die vóór de jaren 
zeventig (vóór het klonen) zijn aangeplant. 
Deze selectietechniek, die met de komst van het klonen 
verloren is gegaan, maakt het mogelijk de genetische diversiteit 
binnen de rassen in de wijngaard te herstellen voor een betere 
stabiliteit en aanpassing aan klimatologische omstandigheden. 
Plantmateriaal van massaselectie wordt niet bekroond en komt 
niet in aanmerking voor Europese subsidies ... dus het is geen 
onbelangrijke beslissing! 

Het Team 
 

De 16-jarige Alexis koos voor een beroepsbegeleidende 
leerweg, en volgt aan de wijnschool in Orange een opleiding 
wijnbouw en wijnmaken. Hij is de oudste zoon van Marie-

Julienne en Sébastien en heeft zich bij het 
team van de Mas d’Intras gevoegd om de 
praktijk van het vak van z’n vader te leren.  
Na Aurélien, Cyril, en Louis is hij de vierde 
leerling die in de afgelopen 12 jaar door 
Sébastien wordt opgeleid. 
Hij zal 2 jaar lang leren hoe het familiebedrijf 
wordt geleid en beheerd, en daarna zijn 
opleiding voortzetten op andere 

wijndomeinen et misschien in andere landen. Zijn ouders zien 
met plezier hoe Alexis zich ontwikkelt in dit vak ! 
 

Onze beide Sébastiens hebben zich bij Marceau Bourdarias 
bekwaamd in de « zachte snoei », met de wens om de 
sapstroom en de fysiologische werking van de wijnstok beter 
te begrijpen en hierdoor de gezondheid van de wijnstok te 
behouden en hem weerbaarder te maken. 
 

Ida en Marie-Julienne hebben de (groeps-)activiteiten op het 
wijngoed uitgebreid : rondleidingen en Wine-Gaming (een 
soort Escape Game over wijn) waren het hele jaar door 
succesvol. We kunnen nu een formule aanbieden voor 
groepen van 8 tot 12 personen waarin een rondleiding, een 
proeverij en een spelsessie gecombineerd worden.  
 

Sonia, die de boekhouding doet, en af en toe bijspringt in de 
proefkelder organiseert regelmatig  koffie+croissant pauzes 
voor het team !  
 

En tot slot kunnen we niet aan het 20-jarig 
jubileum van Ida voorbijgaan. Op 6 januari 
2003 begon ze parttime bij ons, voor het 
secretariaat en het ontvangen van de klanten 
in de proefkelder. Zij heeft zich met gemak 
kunnen ontwikkelen in deze functie, die zij 
sinds 2013 fulltime bekleedt.  Naast het 
onderhouden van dagelijkse klantencontacten,  ingeven van 
bestellingen, en logistieke taken, biedt zij ook operationele 
ondersteuning aan Denis tijdens zijn leveringen. Ze is 
meertalig en heeft vaardigheden op internationaal niveau, en 
dankzij haar persoonlijke en relationele kwaliteiten heeft ze 
goede banden opgebouwd met onze trouwe klanten. Ze is 
een van de emblematische figuren van de Mas d’Intras. 

Alexis 

De aanplant van de Wijngaard 
 Beslissingen voor de lange termijn 

 

Bij het planten van een wijngaard is er goed nagedacht, de 
keuzes van nu zijn ook van belang voor de volgende generatie. 
Alle wijnboeren hebben tegenwoordig te maken met een 
explosieve toename van het sterftepercentage van de 
wijnstokken als gevolg van houtziektes. Jonge wijnstokken 
lijken hier gevoeliger voor dan oudere stokken. De wetenschap 
heeft geen remedie en ook geen  verklaring voor dit probleem. 

 

Nieuwe afwegingen 
In de jaren ‘70 werd het door klonen mogelijk om wijnstokken 
te vermenigvuldigen volgens nauwkeurig omschreven criteria 
die voldeden aan de eisen van die tijd: virusweerstand, 
regelmatigheid van de productie, kwaliteit van de verkregen 
wijnen (m.n. aromatische intensiteit en rijkdom aan kleur).In 
dit op productiviteit gerichte systeem produceren traditionele 
kwekerijen nog slechts 1 tot 5 klonen per druivenras en nog 
slechts 5 onderstammen zijn tegenwoordig goed voor 75% van 
de geproduceerde planten. Door de industrialisering van 
entmethoden, chemie en hypermechanisatie ontstond een 
kwetsbaar plantaardig materiaal dat niet meer goed kan 
verouderen. Geconfronteerd met de achteruitgang van de 
wijngaard stellen wij de productiemodellen in de kwekerij ter 
discussie, in het bijzonder nu we dit jaar in Saumassac gaan 
aanplanten. 
 

Het Beheer van de Percelen 
Na het rooien van slechts 15 jaar jonge wijnstokken op het 
perceel genaamd « Sous-maison » hebben we de bodem 5 jaar 
laten rusten en verrijkt door de verbouw van esparcette voor 
een plaatselijke veehouder. Dit voedergewas heeft nectar 
uitscheidende klieren et trekt een grote hoeveelheid 

bestuivers aan, waaronder de bijen van de 
vlakbij geïnstalleerde bijenkasten van 
Sébastien Georget.  
De bodem werd in de zomer opengemaakt 
door gereedschap met lange tanden, en in het 
najaar nog eens licht omgeploegd. Het 
handmatig planten zal in het vroege voorjaar 
plaatsvinden. De op dit perceel verrichtte 
bodemanalyse door Fabien Leduc bracht een 

terroir in kaart die 3 verschillende zones laat zien. Om dit 
terroir te valoriseren gaan we hier witte Clairette, witte 
Carignan en Cinsault planten. De onderstammen zullen 
worden geselecteerd op hun resistentie tegen kalk en droogte. 

Ida 

Braakland 


